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Goedenavond Gemeenteraadsleden, bewoners van deze mooie Gemeente en alle geïnteresseerden, 

 

Mijn naam is Michel Rabelink, trots voorzitter van één de grootste dameshandbal verenigingen van Nederland! 

Trots, op alles wat we al hebben mogen bereiken, maar ook al jaren aanjager voor het voortbestaan van onze 

vereniging en de handbalsport in de wijde regio. We spelen de Topsport handbal op ieder gewenst niveau. 

Iedereen telt mee! 

Ik kan u uren vertellen over hetgeen wat we doen voor onderwerpen zoals: 

• Bewegingsarmoede bij de jeugd 

• Het vrijwilligerswerk met vele honderden vrijwilligers 

• Het verbinden van jong en oud en een ieder die graag met ons mee wil doen. Bij ons telt iedereen mee! 

• De impact op gezondheid en welzijn van onze leden 

• De maatschappelijke impact die we hebben op o.a. de ondersteuning van onze evenementen in de 

Gemeente 

• En uiteraard niet te vergeten: de Topsport handbal! 

Deze onderwerpen kunnen we uiteraard op een later momentum nog eens aanhalen. Dat ga ik vandaag niet doen, 

ik wil het graag hebben over o.a. de betaalbaarheid van de sport, maar ook u vragen mee te denken over hoe wij 

er samen voor zorgen dat we tot vitale verenigingen en een vitaal sportbeleid gaan komen. 

Waar het ons voor nu om gaat is dat we Gemeenteraad, het college van B&W en adviesbureau Tien, graag meer 

achtergrondinformatie willen meegeven, een kritische vraag durven te stellen en een aantal adviezen willen geven 

om tot wel overwogen beslissingen te komen rondom de maatschappelijke opdracht van het Sportbedrijf. Maar ook 

de sport in de Gemeente Raalte en het voorbestaan van verenigingen zoals Kwiek. 

 

Impact op de betaalbaarheid van de Sport 

De grootste kostenpost voor een vereniging als Kwiek is de zaalhuur. In circa 7 jaar tijd is deze met bijna 100% 

gestegen. Enerzijds door groei, maar anderzijds ook vooral door indexaties vanuit het Sportbedrijf voor de huur en 

alle kosten die worden doorbelast. Van het ophangen van een doek achter de goal tot het uitschuiven van een 

tribune, alles kost geld. Daarmee staat de betaalbaarheid van de handbalsport in Raalte al vele jaren onder druk 

en maken wij ons al vele jaren sterk voor deze betaalbaarheid. Voor nu is dit voor ons onhoudbaar. 

Inkomsten met een eigen kantine hebben we niet en gezien de beperkte capaciteit wordt er uitgeweken naar 

andere accommodaties buiten de Gemeente, bijvoorbeeld in Zwolle. De opdrachten vanuit de Gemeente en 

Gemeenteraad aan het Sportbedrijf zijn van belang voor de betaalbaarheid. We weten dat dit onderwerp wat later 

op de agenda staat bij de Gemeenteraad, maar indien we nu het beleid gaan bepalen voor het Sportbedrijf, dan 

staan we straks voor een voldongen feit als het gaat over de betaalbaarheid. 
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Ik ben ondernemer in de financiële sector. De cijfers, die ook vanavond weer voorbij komen (openbare presentatie 

website Gemeente), sluiten niet altijd aan, dat terzijde. Echter kun je de conclusie trekken dat de totale begroting is 

gegroeid met 24,3% en de inkomsten uit de binnensport zijn gestegen met 41,1%. Dit terwijl de exploitatiebijdrage 

vanuit de overheid is gedaald van 55,71% naar 49,19%. Vangen de binnensport verenigingen de gaten op in de 

begroting? Daar lijkt het sterk op! Bij ons staat het water ons aan de lippen. 

 

Handbal is een Topsport – HV Zwartwoud Kwiek is Topsport 

De afgelopen weken leverden wij diverse talenten voor de WK Beach handbal in China en de diverse teams van 

Jong Oranje met geweldige resultaten tot gevolg. Ook vanavond speelt er weer talent uit Raalte op het WK in 

Skopje. We hebben Topsport in de Gemeente, maar zien dit niet terug in de maatschappelijke opdracht en beleid 

van het Sportbedrijf. Thans is bijvoorbeeld het veteranenteam van de voetbal gelijk gesteld aan de Eredivisie van 

de handbal. Wat gaat de Gemeenteraad aan dit verschil doen? Topsport staat in het coalitieakkoord, maar wat 

gaan wij daarvan terug zien in het beleid? We zijn nieuwsgierig naar jullie antwoorden! 

Topsport stimuleert onze breedtesport. Zodoende zien we handbal en onze vereniging in zijn geheel als Topsport 

en draagt het bij aan de sport stimulering in de wijde regio! 

 

Horeca door de verenigingen 

We missen de inkomsten uit de horeca. Er ligt een plan om de horeca gezamenlijk met verenigingen en met Kwiek 

als kartrekker over te nemen. Dit zorgt voor een kerntaak minder bij het Sportbedrijf, maar wordt tegengehouden 

op het argument dat men eerst wil weten wat Kwiek gaat doen. Het is een kerntaak die in beginsel niet behoorde 

bij het Sportbedrijf. De oplossing wordt aangereikt en is het onderzoeken meer dan waard. Nu wordt er € 149.960,- 

afgeboekt als oninbare vordering in 2022 en loopt de vordering weer verder op bij het Sportbedrijf.  

Ondernemers bieden een garantstelling aan, dus de risico’s zijn ook afgedekt. Pakken we samen de handschoen 

op? We kunnen de kracht van sponsoring en zeker onze vele vrijwilligers goed benutten. Daar zijn wij als 

vereniging, maar zeker ook als Gemeente sterk in. Evenementen en verenigingen vormen een rode sociale draad 

door de Gemeente Raalte. Niet alleen in de dorpskernen, maar ook in Raalte! 

 

Meepraten en beslissen 

Ruim 20 verenigingen maken gebruik van faciliteiten van het Sportbedrijf. De inspraak is nihil en het beleid wordt 

bepaald door Sportbedrijf en de Gemeente. In hoeverre heeft de Gemeente nagedacht over het meer betrekken 

van de gebruikers? Niet alleen om mee te praten, maar ook door mee te beslissen over onderwerpen wat ons als 

verenigingen raakt. Voor nu staan we veelal voor een voldongen feit. Ook vanavond blijkt uit de presentatie van 

bureau Tien dat gebruikers niet worden geraadpleegd. Dat vinden wij een gemiste kans en wij bieden alsnog aan 

om in gesprek te geraken. 
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We vragen ons af, mede gezien de mooie praktijkvoorbeelden in de regio en het land, of het gekozen 

businessmodel wel passend is voor ons als Gemeente en in het bijzonder de grote binnensportverenigingen. Het 

zijn businessmodellen die ook wij hebben liggen en laten zien dat het kan. We hebben daarvoor separaat een 

Stichting opgericht en wij als bestuur hebben hen de opdracht gegeven dit nader uit te werken. Met deze 

planontwikkeling gaan wij door, want stilstand is achteruitgang. 

 

Tot slot 

De afgelopen jaren zijn we veelvuldig op bezoek geweest bij zowel het Sportbedrijf als hier op het Gemeentehuis. 

Goede gesprekken, maar ‘at the end’ amper tot geen resultaat. Dat is in een aantal gevallen zeker geen 

onwelwillendheid, maar meestal een probleem van meerdere petten op hebben en de vele belangen die er spelen. 

In dat kader wil ik ook zeker wethouder Toeter een compliment geven. We voeren nu in een groter verband met de 

belangrijkste stakeholders gesprekken en mijn gevoel zegt dat we daar langzaam beweging gaan zien. Zij is 

initiatiefnemer geweest en heeft ons bij elkaar gebracht. Ik zie echter ook dat het voor haar en de betrokken 

ambtenaren ook een lastig dossier is gezien de vele belangen die spelen. Want daar waar je ook maar drukt, 

ergens in het Gemeentehuis doet het pijn. De Gemeente is immers aandeelhouder van het Sportbedrijf, verhuurder 

van het vastgoed en daarnaast moeten er ook nog een aantal ballen in de lucht gehouden worden als het gaat om 

de toegankelijkheid van sport, de betaalbaarheid, etc.. 

Er is nu echter wel een tijd gekomen dat we moeten doorpakken en beslissingen nemen. Dat vragen wij ook de 

Gemeenteraad. Onderneem stappen en beken kleur. Wat gaan we doen met elkaar? 

Bedenk bij elke beslissing over en rondom het Sportbedrijf, maar ook het sportbeleid welke impact het heeft op het 

verenigingsleven en uiteraard in het bijzonder Kwiek. Laat de contributieknop niet ieder jaar de knop zijn waar we 

aan moeten draaien. 

Winnaars hebben een plan, verliezers een excuus! 
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